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A felújítási munkálatok a gernyeszegi Teleki-kastélynál 2023 szeptemberének elején kezdődtek 

el, miután a nélkülözhetetlen papírmunkát, illetve szükséges engedélyeket sikerült beszerezni. 

Gróf Teleki Kálmánnal a tavalyi év decemberében készítettem el az interjúsorozat első részét, 

amiben részletezte, hogy a kivitelező cég épp hol tart a munkával pár hónap után. A tavalyi év 

utolsó hónapjaiban sikerült befejezniük 80 százalékban a tető cserepes részét, illetve a munkások 

letisztították a külső homlokzatot. A tető gerendás szerkezetét sikerült nagy százalékban 

megmenteni, mivel az évek során csak minimális része korhadt el. Január-februárban a hidegre 

való tekintettel leállították a beavatkozásokat. Az idei évre maradna a tetőnek a bádogos része (a 

központi torony), a cserepezés befejezése. A régészeti munka el fog tartani, a víz és a villany 

bekötése rengeteg ásást igényelnek, és a nyomvonalon meg kell kutatni az altalajt.  

Jelenleg a nagy termeknek a falait restaurálják. A közeljövőben még a kőrestaurátorok fognak 

csatlakozni a felújítási munkálatokhoz. A kivitelező cég 2024 végére szeretné, ha legalább 40 

százaléka kész lenne a összmunkálatoknak.  

Az idei év májusától már 40-50 munkás fog dolgozni a helyszínen, ebben az időszakban lesz 

alkalom további vágóképeket készíteni, mivel szinte minden szinten zajlani fognak majd a 

munkálatok. 

Az eddigi legizgalmasabb pillanat az volt, amikor a felújítás alatt lévő tetőn első alkalommal 

jártam, lépkedve annak gerendás szerkezetén, illetve amikor először megláttam felállványozva az 

épületet. 

Az ösztöndíj kb egyharmada került eddig felhasználásra, objektívet, mikrofont és tárhelyet 

vásároltam az összegre (kb 4000 lejre). Az idei év második felére tartalékoltam az ösztöndíj 

hozzávetőlegesen kétharmadát.  

Terveim szerint 2024 végére megleszek az interjúk nagy részével, azaz: az interjúsorozat gróf 

Teleki Kálmánnal, illetve interjúk további 6-8 személlyel (köztük rendezvényszervezők, helyi 

lakosok, kivitelező cég képviselője stb), valamint a vágóképezés 85-90 százalékával. A jelenlegi 

tervek szerint a film vágása és véglegesítése 2025-re esedékes.  



Jó élmény volt az eddigi munkafolyamat, a gróf, illetve a munkások minden alkalommal szívesen 

láttak a helyszínen. Köszönettel tartozom a Communitas Alapítványnak a lehetőségért, mivel 

Önök voltak a fő katalizátorai a filmes projektem létrejöttének.  


